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MOST A VIDÉK JÖN!
– interjú Lázár János 
országgyűlési képviselővel 
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Most a vidék jön!
– interjú Lázár János 
országgyűlési képviselővel
Képviselő úr, hadd kezdjem 
egy kis játékkal. Felolvasok 
néhány sort, vajon kita-
lálja-e, kitől származnak. 

„Ideje hát végre rendezni 
Magyarország tartozását a 
vidékkel szemben! Helyre 
kell állítanunk azt a mél-
tóságot és azt az erőt, amit 
elvettek a magyar vidéktől. 
Meg kell végre adni a ma-
gyar vidéknek, ami jár neki!” 
Tudja, kinek a beszédéből 
idéztem?

Az enyémből?

Amikor először olvastam, én 
is ezt hittem. De a helyes 
válasz az, hogy Orbán Viktor 
miniszterelnök úrtól, aki 
a Tokaj-Hegyalja Egyetem 
tanévnyitóján fogalmazott 
így. Épp azért szerettem 
volna idézni ezt a néhány 
sort, mert feltűnő a gondolati 
hasonlóság. Ön jó ideje beszél 
arról, hogy „most a vidék jön”. 
Vidékpolitikai fordulat várható 
a következő ciklusban?

Már emlékszem, nagyszerű 
beszéd volt! Sőt történelmi 
beszéd, hiszen fordulópon-
tot jelent nemcsak a rend-
szerváltás utáni, hanem 
a II. világháborút követő 

történelmünkben, ugyanis 
valóban meghirdeti azt a 
bizonyos vidékfejleszté-
si fordulatot, amire ön is 
utal. A gondolati egyezés 
tehát nem a véletlen mű-
ve. Magyarországon eljött 
az ideje és – az elmúlt évek 
eredményeinek köszönhe-
tően – végre a lehetősége 
is egy fejlesztéspolitikai 
fordulatnak. Én ennek 
elsősorban a mezőgazda-
sági aspektusairól szoktam 
beszélni, hiszen az elmúlt 
években ezzel a területtel 
foglalkozom intenzíveb-
ben, de az agárfordulat és 
a vidékközpontú új fejlesz-
téspolitika összetartoznak, 
mint a kenyér meg a héja.

Mit kell érteni pontosan 
agrárfordulat alatt?

Egy olyan programot, 
amely egyszerre képes 
fejleszteni a magyar mező-
gazdaság fizikai és szelle-
mi infrastruktúráját. Vagy 
ahogy a gyerekeim mon-
danák, egyszerre moder-
nizálja a magyar agrárium 
„hardverét és szoftverét: 
termelést és a feldolgozó-
ipart, különös tekintettel 
az élelmiszergyártásra, 

de természetesen a hazai 
agrároktatást is.

Digitálissá válik az egész világ. 
Ilyen körülmények között nem 
a múlté már a földművelés?

Ez az egyik legkárosabb 
tévhit, amivel szemben 
föl kell vennünk a harcot. 
A mezőgazdaság nem a múlt, 
hanem a jövő iparága. A pan-
démia tapasztalatai ebben 
csak megerősíthettek min-
denkit. Magyarországnak 
pedig három oka is van arra, 
hogy történelmi mérték-
ben fejlessze, zárkóztassa 
föl a mezőgazdaságát: az 
ember, a pénz és a nemzeti 
függetlenség.

Kifejtené ezt részletesebben?

A nagyvárosokon kívü-
li élet a 21. században is 
ezer szállal kapcsolódik a 
mezőgazdasághoz. A vidéki 
Magyarországon mindenütt 
– itt, a Dél-Alföldön pedig 
különösen – olyan ökoszisz-
téma működik, amelynek 
közepében a mezőgazdaság 
áll. Ezt persze tágan kell 
érteni, a földműveléstől a 
feldolgozóiparon és az élel-
miszergyártáson át egészen 

a helyi turizmusig, illetve az 
agrároktatásig és kutatásig 
sok minden beletartozik. 
Mindenesetre, ha az agrá-
rium versenyképes, akkor a 
vidéki ökoszisztémák fejlőd-
nek, a magyaroknak pedig 
egyre több oka és lehető-
sége lesz falun, községben, 
kisvárosban élni, más szóval 
a szülőföldjükön maradni 
vagy oda visszatérni. Már-
pedig a vidéki életforma 
érték: a kultúránk és az 
identitásunk része, ahogy 
arra a miniszterelnök úr is 
utalt a tokaji beszédben.

De milyen gazdasági érv szól 
a mezőgazdaság intenzív 
fejlesztése mellett? Más 
országok inkább az iparba 
fektetnek…

Magyarországot a Jóisten 
is agrárországnak teremtet-
te. Ha okosan sáfárkodunk 
az adottságainkkal, akkor a 
modern ipar – például az au-
tógyártás vagy az újraéledt 
hadiipar – mellett még egy 
tartópillére lehet a magyar 
gazdaságnak. Az agrárium 
sokkal nagyobb arányban 
járulhat hozzá a GDP-hez, 
a nemzetgazdaság növeke-
déséhez, mint ma.
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És hogyan függ össze az 
agrárfordulat a nemzeti 
függetlenség kérdésével?

A járvány bebizonyította, 
hogy egy nemzet önellátó 
képessége létfontosságú 
még most, a globális gaz-
daság korában is. Ez az 
energiafüggetlenségre vagy 
pénzügyi szuverenitásra 
éppúgy vonatkozik, mint a 
vakcinagyártásra vagy az 
élelmezésre. Ha ugyanis a 
határokat részlegesen vagy 
teljesen lezárják egy világ-
járvány miatt, akkor egy füg-
getlen országnak képesnek 
kell lennie arra, hogy min-
den polgárát önállóan lássa 
el jó minőségű élelmiszerrel. 
Ez a mainál versenyképe-
sebb mezőgazdaság és erő-
sebb nemzeti élelmiszeripar 
nélkül elképzelhetetlen. Ez 
az oka annak, hogy Magyar-
ország kormánya történelmi 
mértékben, 80%-ra készül 
megemelni az agrártámo-
gatások mellé tett nemzeti 
kiegészítés arányát. Így a 
következő években több 
mint 7000 milliárd forint 
jut az agrárium, a magyar 
vidék fejlesztésére. Ennek a 
politikának minden ma-
gyar haszonélvezője lesz, a 
vidéki emberek – például a 
dél-alföldiek – közvetlenül, a 
nagyvárosokban élők pedig 
közvetetten. A vidékfejlesz-
tési fordulattal mindannyian 
jól járunk.

Ön szerint ez meg tudja 
állítani a magyar vidék 
elnéptelenedését, a fiatalok 
elvándorlását a falvakból, 
községekből?

Vidéki országgyűlési kép-
viselő vagyok, de minisz-
terként is sokat dolgoztam 
terepen. Tapasztalatból 
mondom, hogy az embe-
rek többsége szíve szerint 
a szülőföldjén boldogulna, 
nem akar onnan elmenni. 
De ha helyben nincs munka, 
nincs jó óvoda, iskola, egész-
ségügyi ellátás – és akkor 
a kulturális, szórakozási 
lehetőségekről még nem is 

beszéltem –, nincs más hátra, 
szedik a sátorfájukat. Ha 
nem akarjuk, hogy a magyar 
vidék elnéptelenedjen, akkor 
mindazokat a szolgáltatá-
sokat, lehetőségeket, ame-

lyek az embereket a nagy-
városokba csábítják, meg 
kell teremteni helyben vagy 
legalább közelebb kell vinni 
oda a közlekedés fejlesztése 
révén. Ezért van az, hogy itt, 
a választókerületben egyfe-
lől bölcsődét, óvodát, ren-
delőintézetet építünk vagy 
újítunk föl, másfelől pedig 
utat, kerékpárutat fejlesz-
tünk vagy tető alá hozzuk 
az elmúlt 100 év legnagyobb 
magyar közlekedési projekt-
jét, a tram-traint.

A villamosvasúttal 
kapcsolatban valóban 
többször nyilatkozta már: a 
vásárhelyieknek és a környéken 
élőknek megadja mindazt, 
ami egy nagyváros előnye, 
anélkül, hogy a nagyvárosi 
lét hátrányait is el kellene 
viselniük. Ez vonzó ajánlat, így 
aztán sokakat érdekel, hol tart 
most a projekt?

Ami a magunk részét illeti, 
azzal elkészültünk. Meg-
álmodtuk, megterveztük, 
kilobbiztuk a projektet, le-
gyártattuk a szerelvényeket, 
megépítettük a síneket és a 

megállókat, ideszállítottuk a 
járműveket és konzultációt 
indítottunk, hogy minden 
– immár a használattal kap-
csolatos – eldöntendő kér-
dést közösen döntsünk el. 

Ezekkel mind megvagyunk, 
tőlünk tehát akár mától is 
járhatna a vasútvillamos…

Jár is, csak éppen utasok 
nélkül…

Ezt hívják a szakemberek 
tartampróbának. A tör-
vény tízezer kilométernyi 
próbautat ír elő minden 
szerelvénynek. Első a biz-
tonság, az emberélet. Persze 
láttunk már arra példát a 
világban, sőt, sajnos, Vásár-
helyen is, hogy politikai 
érdekből fittyet hánytak a 
biztonsági előírásokra, és 
megpróbáltak olyan közle-
kedési járművekkel embe-
reket szállítani, amelyek 
arra nem voltak alkalmasak. 
A vasútvillamossal azonban 
nem történhet meg az, ami 
a botrányos városi buszten-
dernél. Csak és kizárólag a 
legszigorúbb biztonsági elő-
írásoknak megfelelő jármű-
vek kezdhetik meg a szol-
gálatukat, hiszen ezeken a 
szerelvényeken gyerekek, 
anyák, apák, nagymamák, 
nagypapák fognak utazni, 
akiket hazavárnak.

Az előbb utalt a tram-train 
konzultációra. Tudom, hogy 
meghosszabbították a 
kérdőívek kitöltésének a 
határidejét, így a végered- 
ményekre még várnunk kell. 

Valami részeredményt azért 
elárulhat már?

Sokan, különösen a fiatalok, 
csak a nyár második felében 
fedezték föl a konzultáció 
lehetőségét, ezért valóban 
meghosszabbítottuk a kitöl-
tésre rendelkezésre álló idő-
szakot, a kérdőívek tartalmi 
földolgozása azonban már 
most is zajlik. Ezzel párhu-
zamosan érdemben vizsgál-
juk azokat a javaslatokat, 
kéréseket is, amelyeket 
levélben, emailben vagy a 
közösségi médián keresztül 
kaptunk. Ezek alapján már 
most nyugodtan kijelenthe-
tem: „össznépi” támogatá-
sa van az általam fölvetett 
ingyenes bevezető időszak 
ötletének és egyértelmű az 
is, hogy az emberek elvár-
ják a MÁV-tól, a Volántól 
és a Szegedi Közlekedési 
Vállalattól, hogy ún. tarifa-
közösségbe lépjenek. Vagyis 
olyan bérlet- és jegytípuso-
kat dolgozzanak ki, amelyek 
nemcsak a tram-trainre, 
hanem a kapcsolódó tömeg-
közlekedési eszközökre is 
érvényesek.
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2022 márciusára elkészül-
het a vásárhelyi kórház 
fejlesztése. A mintegy 
2 milliárd 680 millió forint 
pályázaton nyert összeghez 
a kormány még 600 millió 
forintot biztosított, hogy el-
kezdődhessen a beruházás.

Összesen 2300 négyzetmé-
ter alapterületű szint kerül 
a járóbeteg-szakrendelő 
épületére. Az új szinteken 
kap majd helyet az új, 35-35 
ágyas gyermek-, illetve bel-
gyógyászati osztály és újabb 
szinten összekapcsolják a 
szakrendelő tömbjét és a 
kórház főépületét. Ezen-
kívül a beruházás végén a 

krónikus belgyógyászat és a 
sebészet helyet cserél, így a 
krónikus belgyógyászat egy 
korszerű hotelszolgálattal 
rendelkező részlegbe kerül.
Lázár János országgyűlési 
képviselő dr. Kallai Árpád 
főigazgatóval (CSMEEK) 
nemrég bejárták a beruhá-
zás helyszínét. Az ország-
gyűlési képviselő itt a sajtó 
munkatársainak kiemelte: a 
kórházak lelkét jelentő bel-
gyógyászat kerül megújítás-
ra, ami azért is fontos, mert 
hazánkban a vezető beteg-
ségek a szív- és érrendszeri 
betegségek és a cukorbeteg-
ség. „Egy teljesen új belgyó-
gyászati osztály születik, 

amely sokéves pályázati 
munka és lobbitevékenység 
után a vidéki Magyarország 
legmodernebb belgyógyá-
szati osztálya lesz. Egy 
olyan osztály, ahol a hu-
mán feltételek is adottak, 
hiszen dr. Pálinkás Attila 
belgyógyász főorvos orszá-
gos hírű szakember. Tehát 
a gyógyításhoz meglesz az 
épület, megvan az eszköz, és 
meglesz az ember is” – emel-
te ki Lázár János, de azt is 
hozzátette: a megelőzés is 
nagyon fontos, ehhez pedig 
elengedhetetlen az Egész-
séges Vásárhely Program 
további működése.

A vidék legmodernebb belgyógyászata épül

Saját igazgató 
a makói kórháznak 
A makói kórházat is 
fejlesztik, de emellett 
az a fő kérdés, hogyan 
tud önálló egységként 
működni a jövőben a 
makói kórház – emelte 
ki nemrég Lázár János 
a Rádió7-ben. 

Az országgyűlési kép-
viselő szerint ez az ott 
élők egyértelmű akara-
ta, jogos igénye, és ezt 
figyelembe kell venni. 
Ennek pedig első lépése 
az, hogy saját igazgatót 
kap az intézmény.

400 MILLIÓBÓL 
ESZKÖZÖKET 

VETTEK
 
A kórház vásárolt 
nemrég egy 3D-s em-
lődiagnosztikai esz-
közt, a bőr daganatos 
elváltozásainak korai 
felismerésére szolgá-
ló gépet, valamint egy 
szív- és érrendszeri 
betegségek diagnosz-
tikájára alkalmas 
ultrahang- és EKG-
berendezést, és egy 
tüdőszűrő CT-t is.
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A fejlesztésekről jelentjük ÖSSZEÁLLT A MÉNESBIRTOKOT 
MŰKÖDTETŐ ALAPÍTVÁNY VEZETÉSE

Várhatóan októbertől kezdi meg a 
működését a Jövő Nemzedék Földje 
Alapítvány, amelynek Lázár János, a 
mezőhegyesi Nemzeti Ménesbirtok és 
Tangazdaság Zrt. által ellátott állami 
feladatok koordinálásáért felelős kor-
mánybiztos lesz az elnöke. Lázár János 
mellett a kuratóriumnak még négy tag-
ja lesz: Balczó Barnabás, az MFB Invest 
Zrt. vezérigazgatója, Kerezsi Miklós ag-
rárvállalkozó (jelenleg a Ménesbirtok 
igazgatósági tagja), Csányi Attila, a 
Bonafarm Csoport Zrt. vezérigazgató-
ja (jelenleg a Ménesbirtok FEB tagja, 
a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara ál-
tal delegált tag pedig Győrffy Balázs, 
a kamara elnöke. A Felügyelőbizottság 
elnöke Vida József, az MTB Magyar 
Takarékszövetkezeti Bank Zrt. el-
nök-vezérigazgatója lesz, tagjai pe-
dig Jakab István, a MAGOSZ elnöke, a 
Magyar Országgyűlés alelnöke, vala-
mint Mezőhegyes polgármestere, Papp 
István.

ELŐREHALADTAK A HAGYMATIKUM 
MUNKÁLATAI

A mintegy 10 milliárd forintból meg-
valósuló Hagymatikum gyógyfürdő-
bővítés munkálatai szépen haladnak. 
A közelmúltban a beruházó, a kivite-
lező, a kormány képviselői, valamint 
Lázár János kormánybiztos áttekintet-
ték a munkálatokat. A megbeszélést 
követően az országgyűlési képviselő 
kiemelte: „Ez a fürdő messze földön 
híres lesz! Vendégeket vonz majd bel-
földről, Romániából, Szerbiából és 
Horvátországból, sőt távolabbi orszá-
gokból is. A Hagymatikum és a köréje, 
ráépülő ökoszisztéma tisztes megélhe-
tést kínál mindenkinek. Így vagy úgy, 
de minden makói család gyarapodásá-
hoz hozzájárul!”

ÁTADTÁK A FELÚJÍTOTT ISKOLÁT

A tanévkezdésre átadták az 1,2 milliárd forint kor-
mányzati támogatásból felújított mezőhegyesi 
szakképző iskola központi épületét. Megújult az 
iskola központi épülete, korszerűsítették a bútor-
zatot és az informatikai eszközöket. Az iskolában 
szeptembertől 68 településről csaknem 300-an 
kezdik meg tanulmányaikat. Lázár János kor-
mánybiztos az átadón kiemelte: a mezőhegyesi 
technikum újjászületése „fordulatot, új korszakot 

jelenthet a magyar vidék számára”. Hangsúlyozta: Mezőhegyes az ország egyik leghát-
rányosabb térsége, és „kutya kötelesség” esélyt adni az itt élőknek, aminek egyik leg-
fontosabb eszköze ebben a térségben az oktatás újjászervezése. „Ne csak ide születni, 
hanem itt élni is érdemes legyen. A következő 10 év nagy kérdése, hogy Magyarország 
vidéki településeiről a fiatalok elvándorolnak, vagy pedig maradnak” – hangsúlyozta.

MODERN MEGOLDÁSOK A KOCSIKBAN

Modern, 21. századi technológiai meg-
oldásokat építettek be a mérnökök a 
vásárhelyi tram-train szerelvények-
be, amelyek az utasok kényelme és 
biztonsága mellett a szerelvényeket 
vezetők munkáját is segítik: kamerás 
visszapillantó tükör, bankkártyás fize-
tőterminál, légkondicionálók, digitális 
utastájékoztató rendszer, kerékpár-
szállításra kialakított tér, okos eszkö-
zök számára töltési lehetőség is lesz.

LEGKÉSŐBB KARÁCSONYKOR MÁR UTAZHATUNK A TRAM-TRAINNEL
A biztonság az első! Lázár János a beruházás kapcsán nemrég elmondta a Rádió7-nek: 
már mától is járhatna a villamos, de a biztonság az első. A járműveknek a szabályok 
szerint több tízezer kilométernyi próbautat kell megtenniük hiba nélkül. 
„Én azt szeretném, hogy ha ez elkészül, mindenki egy jó szolgáltatást kapjon, ami nem 
késik, pontos és biztonsággal odaér” – emelte ki.

KONZULTÁCIÓ: SOK FIATAL KITÖLTÖTTE

Lázár János azt is elárulta: a fiatalok közül válaszoltak a legtöbben eddig a tram-train-
nel kapcsolatos konzultáció kérdéseire. Kiemelte: számukra bejutni Szegedre csak 
részben megoldott dolog ma. A legtöbben arra panaszkodtak, hogy a buszok késnek, 
kevés járat van, zsúfoltak, hosszú a menetidő, valamint az éjjeli hazajutás sem meg-
oldott, mert nincs járat.
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LÁZÁR JÁNOS: 
„IDŐNKÉNT KURUCKODNI KELL!”
Lázár János országgyűlési 
képviselő az államalapítás 
és államalapító Szent István 
király emlékének nemzeti 
ünnepén Makón mondott 
beszédet. Ebben kiemelte: 
az együttműködés képessé-
ge mellett Magyarországnak 
meg kell követelnie Európá-
tól és a világtól, hogy tisz-
telettel bánjanak vele, ezért 
nem szabad letérni a Szent 
István-i útról. „Az elmúlt 
idő sok példát mutatott 
erre a migránsválságtól a 

pandémia kezelésééig. Ezek-
ben a kérdésekben Magyar-
ország ragaszkodott a szu-
verenitásához. És bár sok 
politikai és még több kom-
munikációs támadás érte 
miatta, az élet végül mindig 
a magyar álláspontot iga-
zolta, igazolja. Jó példa erre 
a határt védő kerítés, amely-
ből végül másutt is épült. (…)  
És a saját utat igazolja az 
önálló magyar vakcinabe-
szerzés is, amelynek kö-
szönhetően Magyarország 

előbb kerekedhetett fölül a 
harmadik hullámon, mint 
más országok és így előbb 
indíthatta újra a gazdasá-
gát is” – hangsúlyozta az 
országgyűlési képviselő, 
majd hozzátette: mindehhez 

pedig időnként „kuruckodni 
kell”. Ezt követően Kiszom-
boron a település vezetői-
nek jelenlétében átadták a 
megújult Rónay sírkertet 
és megkoszorúzták Szent 
István szobrát. 

Méltó ünnepségek Szent István emlékére

A FELÚJÍTOTT RÓNAY-SÍRKERT
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IDÉN IS KÉT REMEK EMBER KAPTA 
A BOLDOG GIZELLA-DÍJAT
Idén negyedik alkalom-
mal adták át a Boldog 

Gizella-díjakat. A rangos elis-
meréseket Faragóné Szénásy 

Emese és Simon Ferenc 
kapták. Faragóné Emese a 
Bethlen Gábor Református 
Gimnázium egykori tanára, 
korábbi igazgatója, Pro Urbe-
díjas református presbiter, 
Simon Ferenc pedig 37 éve 

tanít, Diákszínpadot vezet. 
A Szent István király tár-
sáról elnevezett rangos díj 
idei átadásán Lázár János 
országgyűlési képviselő 
kiemelte: amellett, hogy 
tudvalevő: minden erős férfi 
mögött egy még erősebb 
nő áll, aki társ a bajban és a 
nehézségekben is, ugyanez 
a kifejezés, a társ szó benne 
van a polgártárs szóban is.
„A polgártársak elismerése 
legalább annyira fontos, 
mint történelmi múltunk 
megbecsülése. Két olyan 
ember érdemelte ki az idei 
elismerést, akik értékek je-
gyében nevelték és tanították 
a gyerekeket, diákokat, olyan 
pedagógusok, akikre mindig 
számíthatunk és építhetünk. 
Ez a két ember hitet adott, 
hogy lehet méltó emberi éle-
tet élni, és igazi polgárnak 
lenni ebben a városban” – 
emelte ki Lázár János.

SZÁMTALAN ELISMERÉST ADTAK ÁT 
MAKÓN
Augusztus 20. alkalmából 
ünnepélyes keretek kö-
zött adta át Lázár János és 
Farkas Éva Erzsébet az idei 
pedagógus díszdiplomákat, 
Makó Városért Emlékpla-
ketteket, és Makó Városáért 
Emlékérmeket. Elsőként a 

díszdiplomás pedagóguso-
kat köszöntötték: Halász 
Ferencnét, Hajdu Józsefnét, 
Keczer Tamásnét, Kiss Ernő 
Lehelt és Szakál Katalint 
köszöntötték.
Makó város sportjáért 
emlékérmet kapott Dancsi 

István, Makó város egészség-
ügyéért emlékérmet Kurai 
Dóra, Makó város szociális 
gondoskodásáért emlék-
érmet a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat Makói Cso-
portja, illetve Gyenge Ferenc 
kapott.
Makó város közszolgála-
táért emlékérmet Toldi 
János, Makó város köz-
biztonságáért emlékérmet 
Neparáczki László rendőr 

alezredes, valamint Makó 
város nevelésügyéért em-
lékérmet Almási Pál. Makó 
Városáért emlékplakettet 
kaptak a makói mentősök, 
a két oltópont munkatársai 
és a makói kórház covid-
osztálya. Makó díszpolgárai 
lettek Tóthné Döme Mária, 
a Maros Táncegyüttes mű-
vészeti vezetője és dr. Hadik 
György sebész főorvos.

Farkas Éva Erzsébet, dr. Hadik György Farkas Éva Erzsébet, Tóthné Döme Mária, Lázár János
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Makón minden általános is-
kolás után 10 ezer forintot, 
Kiszomboron minden diák 
után 10 ezer forintot kaptak 
a szülők az iskolakezdés 
segítésére, míg Királyhe-
gyesen a rászoruló gyere-
kek szülei 20 ezer forint 
támogatást kaptak az ön-
kormányzattól. Hódmező-
vásárhelyen azonban egy 
civil alapítványnak kellett 
segítséget nyújtania.

A szeptemberi iskolakezdés 
plusz terhet jelent a szülők-
nek, ezen a térség legtöbb ön-
kormányzata igyekezett segí-
teni. A makói önkormányzat 
az idei évre megduplázta a 
támogatás összegét, a kép-
viselő-testület augusztus 
végén döntött arról, hogy 
5 ezer forint helyett 10 ezer 
forint értékű utalványt juttat 
el az általános iskolás gyere-
kek szüleihez. A város így a 
2021-es évre korábban beter-
vezett 8 millió forint helyett 
összesen 16 millió forintot 
fordított erre a célra a saját 
költségvetéséből.

A mintegy 600 lakosú 
Királyhegyesen az önkor-
mányzat mintegy 40 gyer-
mek beiskolázását segítette, 
rászorultsági alapon, ösz-
szesen 800 ezer forinttal. A 
támogatás itt független volt 

a korosztálytól, óvodásoktól 
középiskolásokig minden 
gyermek szülei 20-20 ezer 
forintot kaptak.

Azt tapasztaljuk, hogy 
nagy segítség ez a szülők-
nek, hiszen mindenki tudja, 
mennyibe kerül egy gyer-
mek beiskolázása. – mond-
ta el lapunknak Horváth 
Lajos. A polgármester azt is 
hozzátette, az így támoga-
tott családok mellett minden 
szülőnek igyekeztek további 
segítséget nyújtani, aki az 
önkormányzathoz fordult.

Kiszomboron is évek 
óta megszokott, hogy az 

önkormányzat hozzájárul a 
szülők költségeinek csök-
kentéséhez, itt minden álta-
lános és középiskolás után 
10-10 ezer forint támogatás 
járt.

A helyzet idén annyiban 
változott, hogy korábban az 
altalános iskolások közül 
csak a Kiszomboron tanulók-
nak járt, 2021-től viszont már 
azoknak is, akik nem a telepü-
lésre járnak iskolába, mondta 
el lapunknak Szirbik Imre 
polgármester. Az önkormány-
zat emellett az óvodások 
szüleit is igyekszik támogatni, 
rászorultsági alapon.

Hódmezővásárhelyen az 
önkormányzat helyett a 
Mindenki Számít Vásár-
helyen Alapítvány nyújtott 
segítséget idén a szülőknek. 
Az alapítványt – amely-
nek elnöke Kószó Péter –, 
idén májusban hozták létre 
Lázár János országgyűlési 
képviselő kezdeményezé-
sére, és a rövid idő ellenére 
a közelmúlt legnagyobb 
karitatív akcióját sike-
rült megvalósítaniuk civil 
összefogással.

SPORTSZERUTALVÁNYOK 
10 MILLIÓ FORINT 

ÉRTÉKBEN

Ezer gyerek kapott 
Hódmezővásárhelyen 

10-10 ezer forintos 
sportszerutalványt.

 
Többek között vállalkozá-
sok és magánszemélyek 
támogatásával a Mindenki 
Számít Vásárhelyen Alapít-
vány ugyanis mintegy ezer 
gyerek iskolakezdésének 
megkönnyítéséhez járult 
hozzá azzal, hogy 10-10 ezer 
forintos sportszerutal-
ványokat juttattak el a 
szülőknek.

Az alapítvány tíz iskolá-
ban járt, ahol minden első 
osztályos és minden hátrá-
nyos helyzetű család gyer-
meke utalványt kapott.

Iskolakezdés a térségben: szinte
minden településen segítették
a szülőket

MAKÓ

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY
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Megújult Polgármesteri 
Hivatal, óvoda, orvosi ren-
delő, és még útfelújítás is 
volt a településen az utóbbi 
években. Decemberre átad-
ható lesz a mintegy 930mil-
lió forintból megvalósuló 
sportcsarnok is.

Sokkal egyszerűbb pályáz-
ni, mint korábban, és ami 
nagyon lényeges, hogy nem 
utófinanszírozásúak, nem 
kell kilincselnünk a bankok-
nál hitelt felvenni, biztosí-
tékokat adni, a támogatói 
szerződés aláírása után 
rövid időn belül a számlánk-
ra is kerülnek az elnyert ösz-
szegek – mondta el lapunk-
nak Hajnal Gábor, Földeák 
polgármestere.

A település ennek meg-
felelően igyekszik minden 
lehetőséget kihasználni, így 
aztán az elmúlt két évben is 
számos beruházást tudtak 

megvalósítani. Komoly 
felújításon esett át még 
2020-ban a Polgármesteri 
Hivatal, amelyhez mintegy 
30 millió forint támogatást 
kapott a település, és másfél 
kilométer belterületi út is 
megújult, erre 23 millió fo-
rintot nyertek.

Földeák Gyermekmosoly 
Óvodájának három épülete 
van, ezek közül a két leg-
idősebbet újították fel két 
pályázatból, összesen több 
mint 42 millió forintból, ami 

szintén hatalmas előrelé-
pés volt a község életében, 
hangsúlyozza Hajnal Gábor. 
Befejeződött a Vásárhelyi 
úti orvosi rendelő felújítá-
sa, a Magyar Falu Program 
mintegy 28 millió forintos 
támogatásával itt tetőszer-
kezet és nyílászárók cseréje, 
fűtéskorszerűsítés, a vizes-
blokkok felújítása történt 
meg. Hasonló beruházás in-
dulhat hamarosan a Makói 
úti orvosi rendelőben, ehhez 
a Belügyminisztériumtól 

kapott 40 milliós támogatást 
a település. Tavaly szeptem-
berben tették le a jelenlegi 
legnagyobb földeáki beruhá-
zásnak, a sportcsarnoknak 
az alapkövét, ennek mun-
kálatai is a végéhez köze-
lednek. Októberre várható 
a műszaki átadás, majd a 
hatósági engedélyek be-
szerzése után decemberre 
már átadható lesz a mintegy 
930 millió forintból megva-
lósuló épület, tudtuk meg a 
polgármestertől.

Egymást érik a fejlesztések
Földeákon

Közös képet posztolt a miniszterelnök a térség 
országgyűlési képviselőjével, avagy így készül 
a süllő „Lázár-módra”.

Vasárnapi ebéd a Tiszán – írta Orbán Viktor a 
közösségi oldalára posztolt képhez, amelyen 
Lázár Jánossal közösen halat sütnek.

A miniszterelnök az utóbbi időben már másod-
jára látogatott el a térség országgyűlési képvise-
lőjéhez, hiszen mindössze néhány hónappal ez-
előtt, július végén is járt Lázár Jánosnál, akkor 
többek között a mezőhegyesi Ménesbirtokot is 
megtekintette.

Ismét meglátogatta
Orbán Viktor
Lázár Jánost
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Második éve versenyez autocrossban 
a profik között a 14 éves makói Vörös 
Márton. Az ifjú tehetség rendre a do-
bogón végez minden hétvégén.

Az ifjú tehetséggel és édesapjával már 
korábban is beszélgetett a Négyes 
munkatársa, akkor megírtuk: a Vörös 
család mindennapjai tíz éve az autó-
sport körül forognak. Marci 12 éves 
korában már ifjúsági bajnok volt, azóta 
pedig a felnőttek között brillírozik a 
fiatal versenyző. A kezdet azonban nem 
volt könnyű.

UTCAI AUTÓT ÉPÍTETTEK ÁT NEKI

Négyéves korában vettem Marcinak 
egy kis méretű quadot, ezután be-
ruháztunk egy gokartra, amivel már 
ekkor versenyekre jártunk – mesélte 
Marci édesapja, Vörös László. A gokar-
tot otthon fejlesztettük, ahogy egyre 
magasabb kategóriákban indultunk. 
Közben pedig Marci is egyre magasabb 
lett – jegyezte meg viccesen László. 
8 évesen jött a váltás: a karosszériás 
versenyautó.

Utcai autót építettem át verseny-
autóvá. Először egy Mazda, aztán egy 
Mitsubishi volt az alapautó. Marci az 
első ifjúsági kategóriás évében már 
negyedik, egy évvel később második, 
végül pedig első lett. 17-18 éves, már jo-
gosítvánnyal rendelkező ifjakat előzött 
meg a fiam – büszkélkedik László.

JELENLEG HÁROM BAJNOKSÁG-
BAN VERSENYEZ

A tehetséges versenyző jelenleg egy-
szerre három bajnokságban: a Magyar 
Országos Bajnokságban, a Közép-
Európai Zónabajnokságban és az Alföld 
Kupán szerepel, az OB-n összetett első, 
a zónabajnokságban az összetett máso-
dik helyen áll az ifjú titán.

Az amatőrből a profik közé kerülés 
kicsit furcsa volt. Úgy vagyok vele, ha 
tartom a tőlem idősebbekkel és tapasz-
taltabb versenyzőkkel a lépést, lehetek 
olyan jó, mint ők – vette át a szót Vörös 
Marci.

A SULI IS MEGY A SPORT MELLETT

A suliba nem nagyon szólnak bele a 
versenyek, mert a legtöbb bajnokság a 
nyári szünetben zajlik. Csak 2-3 fu-
tam van, ami beleszól az iskolaidőbe. 
Ilyenkor igyekszem előre tanulni a 
következő hétre, de előfordul, hogy 
a füzeteimet is elviszem magammal. 
Hétfőn pedig úgy megyek suliba, mint 
bárki más – mesélte a tehetség, aki jövő 
nyáron ballag az általános iskolából. – 
Autószerelő, autóvillamossági mérnök 
vagy gépészmérnök leszek, ha bejutok 
az egyetemre – osztotta meg velünk 
terveit Marci, aki a magasabb kate-
góriákban is szeretne versenyezni az 
autocrossban.

Igyekszem támogatókat, szponzoro-
kat keresni ahhoz, hogy a fiam álmát 
segítsek megvalósítani, ami a Super 
Buggy Európa-bajnoki részvétel. A te-
hetsége mások szerint is megvan, ami 
tőlünk szülőként telik, azt 150 száza-
lékon beletesszük Marci karrierjébe – 
zárta a beszélgetést Vörös László.

Már a profik között versenyez
Marci
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Ismét erős nyomás van a 
határokon: a rendőrség ösz-
szesítése szerint szeptember 
végén nem ritka, hogy 24 óra 
leforgása alatt akár közel 
400-an próbálják átlépni a 
magyar határt illegálisan. 
Közöttük vannak törökök, 
szírek, tunéziaiak, algé-
riaiak, palesztinok, afgánok, 
irániak, líbiaiak, marokkó-
iak, jemeniek, szomáliaiak, 
nepáliak. Csongrád-Csanád 
megyében pedig nemcsak a 
szerb, de a román határsza-
kaszon is egyre gyakoribbak 
a bevándorlók, Lázár János 
országgyűlési képviselő sze-
rint mihamarabb meg kelle-
ne építeni ott is a kerítést.

Kiszombor mindössze más-
fél kilométerre van a román 

határtól, amely szakasz már 
nem védett kerítéssel. Hat 
évvel ezelőtt, amikor a szerb 
határszakaszon kiépítették, 
itt is tároltak elemeket hoz-
zá, az itt élők akkor bíztak 
is benne, hogy erre is foly-
tatják a munkálatokat, ám 
ez végül nem történt meg. 
Pedig szükség lenne rá, erre-
felé ugyanis azóta is rend-
szeresen próbálnak bejutni 
a határon keresztül illegális 
bevándorlók. Ahhoz, hogy 
nyomaikra bukkanjon az 
ember, elég csak a település 
szélén lévő keskeny erdő-
sávig elmenni, ahol Szirbik 

Imre polgármesterrel és a 
helyi polgárőrség vezetőjé-
vel jártunk.

Mint megtudtuk, szin-
te minden éjszaka találnak 
itt bevándorlókat, akik az 
embercsempészek megérke-
zéséig legtöbbször itt húz-
zák meg magukat. Eközben 
átöltöznek, vagy éppen háló-
zsákokban alszanak a fák 
között. Olyanra is akad azon-
ban bőven példa, hogy a tele-
pülés központjában találnak 
rájuk, nemrég például egy 
buszmegállóban bukkan-
tak illegális határátlépőkre. 
Sőt, előfordul, hogy elha-
gyatott, lakatlan házakba is 
behúzódnak. A polgármes-
ter természetesen arról is 
beszámolt lapunknak, hogy 
a helyi polgárőrök, illetve a 
rendőrség mindent megtesz 
a kézre kerítésükért, és gya-
korlatilag minden esetben 
sikerrel is járnak, a beván-
dorlók az ellenőrzéseknek 
hála hosszabb ideig nem 
tudnak elbújni. A helyzet 
azonban Szirbik Imre szerint 
javulni biztosan nem fog, mi-
vel az embercsempészek úgy 
gondolják, ezen a szakaszon 
könnyebb a dolguk, mint 
arra, ahol már van kiépített 
határvédelmi kerítés.

Makó térsége is hemzseg
a migránsoktól 

A MEGOLDÁS: HATÁRVÉDELMI KERÍTÉS
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Lassan, de folyamatosan növekszik a 
koronavírus koncentrációja a szenny-
vízben – tette közzé a Nemzeti Nép-
egészségügyi Központ. Ezzel párhu-
zamosan ismét emelkedő tendenciát 
mutat a napi megfertőződések száma 

is. Hazánkban is főként a koronavírus 
delta variánsa terjed, ami az eddigi ta-
pasztalatok szerint sokkal gyorsabb és 
agresszívebb is az eredeti vírusnál, sőt, 
mivel enyhe tünetekkel kezdődik, akár-
csak egy nátha, kezdetben nehezen 

felismerhető. Ám az oltások eddig 
jól vizsgáznak ellene. A szakemberek 
szerint itthon az újonnan megbetege-
dettek mintegy 1%-a kapott oltást, és 
ráadásul náluk a tapasztalatok szerint 
a betegség lefolyása is jóval enyhébb. 
A betegek zöme egyébként nem vett fel 
vakcinát, de még nem késő ezt pótolni, 
sőt, akár a 3. dózist is: ez utóbbit kü-
lönösen az időseknek és krónikus be-
tegeknek ajánlják, vagy azoknak, akik 
még év elején kaptak oltást és alacso-
nyabb az antitest számuk. Az oltások 
felvételét megelőzően regisztrálni kell 
a www.vakcinainfo.gov.hu honlapon, 
ezt követően pedig időpontot kell fog-
lalni. Ezt a háziorvosnál vagy pedig a 
www.eeszt.gov.hu oldalon lehet meg-
tenni. A vakcinákon túl a szakemberek 
azt ajánlják, hogy tömegközlekedésben, 
boltokban viseljünk ismét maszkot, a 
sűrű kézmosásról ne feledkezzünk meg, 
és igyekezzünk távolságot tartani, ke-
rüljük a nagy tömeget.

Még nem késő felvenni a koronavírus elleni oltást
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